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Comentariu realizat de pastorul Alejandro Bullon 

STUDIUL 7 

Isus, Duhul Sfânt şi rugăciunea 

Bună dragul meu! 

În acest studiu vom studia despre importanţa acordată de Luca lucrării Duhului Sfânt şi 

rugăciunii. Luca înregistrează în evanghelia sa momente ale vieţii lui Isus începând de la naştere 

până la moartea pe cruce. Toată viaţa sa pământească s-a aflat sub călăuzirea Duhului Sfânt. 

Dintre evangheliile sinoptice Matei, Marcu şi Luca, ultima este cea care are în conţinutul ei cele 

mai multe menţionări ale persoanei Duhului Sfânt. Luca o menţionează de 17 ori în evanghelie şi 

54 de ori în Faptele Apostolilor. Din momentul în care îngerul a venit la Maria şi i-a adus vestea 

cea bună începe să se facă simţită prezenţa Duhului Sfânt. Luca 1,35 spune: 
35

Îngerul i-a răspuns: "Duhul Sfânt Se va pogorî peste tine, şi puterea Celui Prea Înalt te va umbri. 

De aceea Sfântul care Se va naşte din tine, va fi chemat Fiul lui Dumnezeu. 

Isus a fost conceput într-o manieră supranaturală prin intervenţia Duhului Sfânt, care apoi a 

continuat să îl însoţească pe tot parcursul vieţii Sale pământeşti. Luca 1,80: 
80

Iar pruncul creştea şi se întărea în duh. Şi a stat în locuri pustii până în ziua arătării lui înaintea 

lui Israel. 

De aici înţelegem că încă din copilărie Isus era condus şi însoţit de către Duhul Sfânt. Îl 

găsim apoi cu ocazia botezului. Luca 3,22: 
22

Şi Duhul Sfânt S-a pogorât peste El în chip trupesc, ca un porumbel. Şi din cer s-a auzit un glas, 

care zicea: "Tu eşti Fiul Meu preaiubit: în Tine Îmi găsesc toată plăcerea Mea!" 

În continuare înaintea începerii lucrării Sale publice îl găsim în pustia ispitirii. Luca 4,1: 
1
Isus, plin de Duhul Sfânt, S-a întors de la Iordan, şi a fost dus de Duhul în pustie, 

După câştigarea bătăliei împotriva ispititorului îl vedem pe Isus însoţit de Duhul Sfânt 

pornind spre Galileia. Luca 4,16: 
16

A venit în Nazaret, unde fusese crescut; şi, după obiceiul Său, în ziua Sabatului, a intrat în 

sinagogă. S-a sculat să citească, 

În Luca 4,18 se menţionează momentul în care în mod public declară în sinagogă din 

Nazaret că El era însoţit de Duhul Sfânt: 
18

"Duhul Domnului este peste Mine, pentru că M-a uns să vestesc săracilor Evanghelia; M-a trimis 

să tămăduiesc pe cei cu inima zdrobită, să propovăduiesc robilor de război slobozirea, şi orbilor 

căpătarea vederii; să dau drumul celor apăsaţi, 

Aşa a fost toată viaţa şi misiunea lui Hristos de la început şi până la sfârşit, o viaţă de 

împreună conlucrare cu Duhul Sfânt. Exact la fel ar trebuie să arate şi viaţa creştinului. 

În acest punct ar fi pertinent să ne punem o întrebare: cum lucrează Duhul Sfânt? Este o 

putere care ne conduce în căile Domnului în ciuda voinţei noastre? Cred că din păcate mulţi 

creştini gândesc ceva de genul acesta despre lucrarea Duhului Sfânt. Dar lucrurile nu stau aşa. 

Duhul Sfânt vorbeşte inimii călăuzind-o, învăţând-o, arătându-i calea, dar nu poate face nimic 

fără permisiunea noastră. Duhul Sfânt lucrează prin intermediul Cuvântului lui Dumnezeu 

arătându-ne calea, dar decizia ne aparţine. Există pericolul să aşteptăm ca El să lucreze prin 

intervenţii senzaţionale lăsând la o parte Cuvântul Domnului. Prima lucrare a Duhului Sfânt este 
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aceea de a convinge, iar dacă nu îi dau atenţie risc să cad în greşeala de a-mi împietri inima până 

acolo încât să ajung a comite păcatul împotriva Duhului Sfânt. 

 

O viaţă aflată sub călăuzirea Duhului Sfânt trebuie să fie neapărat o viaţă de rugăciune, iar 

Luca înregistrează în evanghelia sa momente de rugăciune din viaţa Domnului Isus pe care 

ceilalţi evanghelişti nu le menţionează. Prin aceasta nu face altceva decât să scoată în evidenţă 

faptul că Isus deşi era Dumnezeu îşi îndrepta mereu privirea către Tatăl pentru ca să primească 

îndrumarea Sa. Aceasta va constitui partea a doua a acestui studiu. Eu cred că Isus nu ar avut 

nevoia de călăuzirea Tatălui pentru a lua decizii, El era una tu Tatăl şi cu Duhul Sfânt, dar 

venind în lume ca fiinţă umană, a trăit ca un om oferindu-ne un exemplu desăvârşit de 

permanentă comuniune cu Tatăl. Aceasta tocmai pentru a ne arăta că nici o fiinţă umană nu poate 

duce o viaţă victorioasă fără a cere călăuzire divină. Viaţa lui Hristos a fost o viaţă de rugăciune, 

s-a rugat la botez, înainte de alegerea apostolilor, iar prin aceasta a vrut să ne înveţe că nu ar 

trebuie să alegem pe nimeni pentru o slujbă în biserică fără a ne ruga cu stăruinţă pentru aceasta. 

Apoi Isus a înălţat o rugăciune de mijlocire pentru ucenici. Acest tip de rugăciune are o putere 

specială, pentru că ajută persoana pentru care se mijloceşte, dar în acelaşi timp şi persoana care 

mijloceşte este ajutată în creşterea sa spirituală, uitând de moment de problemele personale şi 

centrându-se pe cele ale altora îl face apoi să îşi vadă propriile probleme mai mici şi mai 

neînsemnate. A te gândi mereu la propriile probleme, nu face decât să le supradimensioneze 

pentru mintea ta confuză, iar aceasta nu aduce cu sine nici un bine şi te împinge mai degrabă spre 

depresie. Isus deşi se afla deja pe drumul spre moarte continuă să se roage pentru ucenici, chiar 

mai mult pentru ei decât pentru El însuşi. În Ioan 17 El spune: “Nu te rog pentru mine şi pentru 

ei...”. 

Dar Luca mai aminteşte că Isus s-a rugat şi în Getsemani în momentul cel mai critic şi mai 

dureros al misiunii Sale. Iar la final s-a rugat pe cruce în momentul în care Şi-a predat sufletul în 

mâinile Tatălui. În rezumat, am putea spune că Isus a avut o viaţă condusă pas cu pas de către 

Duhul Sfânt, iar aceasta înseamnă a avea o viaţă de rugăciune. 

 

În partea a treia şi a patra a studiului, vom descoperi unele aspecte ale rugăciunii domneşti. 

Rugăciunea Tatăl Nostru este înregistrată în Matei, dar şi Luca o menţionează. Această 

rugăciune model a fost oferită de către Isus ca şi răspuns la una dintre cererile ucenicilor, ei l-au 

rugat să îi înveţe să se roage. Isus nu a oferit acest model de rugăciune pentru ca mai apoi mulţi 

să o transforme într-o rugăciune repetitivă fără sens. 

Să analizăm puţin ideile prezentate în rugăciunea Tatăl Nostru. 

Tatăl nostru: această frază exprimă personalitatea lui Dumnezeu. El nu este o putere spirituală 

ci o persoană. El este o persoană iubitoare, preocupată de copiii Săi, ca un tată care iubeşte şi 

îngrijeşte de familia sa. “Care dintre voi dacă cere fiul său o pâine îi dă o piatră, iar dacă îi 

cere un peşte îi va da un şarpe. Deci dacă voi care sunteţi răi ştiţi să daţi daruri bune copiilor 

voştri, cu cât mai mult Tatăl nostru care este în ceruri va da daruri bune celor îi cer”. Tatăl 

nostru divin se află în ceruri, iar El nu ne dezamăgeşte niciodată, chiar dacă uneori taţii 

pământeşti o fac. El este sfânt se află în ceruri şi în El poţi să ai încredere fără rezerve.  

Vină împărăţia Ta: de când a venit Isus în lume trăim în împărăţia harului, dar totuşi trăim în 

această lume de durere şi de moarte. Creştinul nu ar trebui niciodată să înceteze să le ceară ca 

împărăţia cerurilor să vină cât mai curând. Acesta va fi cu adevărat sfârşitul păcatului iar acesta 
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va dispărea pentru totdeauna. Dar până atunci, creştinul poate avea împărăţia cerurilor în mintea 

sa învăţând să trăiască prin har şi credinţa în ciuda dificultăţilor din această lume.  

 

Facă-Se voia Ta: Nu este uşor să spui acesta când vânturile violenţei suflă cu putere în viaţa ta. 

Nu este uşor să rosteşti aceste cuvinte atunci când un copil al tău se luptă cu un cancer şi moartea 

îi dai târcoale. Dar Dumnezeu care se afla în ceruri, care este un Tată iubitor ştie în totdeauna ce 

este cel mai bine pentru copiii Săi. Cel mai înţelept lucru pe care îl putem face este să Îi cerem ca 

voinţa divină să domnească în viaţa noastră. Intro zi cineva m-a întrebat de ce a permis 

Dumnezeu ca fiul sau de 3 ani sa moara de leucemie. Nu stiu! As vrea sa pot raspunde dar nu 

stiu. Dar un lucru stiu ca cel mai bun moment pentru ca cineva sa treacă la odihna este cel pe 

care Dumnezeu îl alege in mila si dragostea Sa. Tatăl nostru cel din ceruri nu da greş niciodată. 

De aceea Voia Sa sa se împlinească chiar daca nu o înţelegem.  

 

Pâinea noastră cea de toate zilele dă-ne-o noua azi: aici găsim idei foarte interesante. Mai 

întâi înţelegem de aici ca pâinea deja este a noastră, pentru ca Dumnezeu este Tatăl nostru iar El 

este stăpânul la tot ceea ce exista. Tu preocupă-te numai de a fi fiul Sau si a depinde de El. In al 

doilea rand, pâinea este minimul necesar pentru supravieţuire. Făgăduinţa divina spune ca 

niciodată va exista vreun copil credincios al lui Dumnezeu fara protecţie divina sau cerşindu-şi 

pâinea. A treia idee spune ca Dumnezeu ne da pâine in fiecare zi. De aceea nu trebuie sa trăim 

plini de teama întrebându-ne mereu ce se va întâmpla mâine. Păsările ne oferă cel mai bun 

exemplu al încrederii lor in Dumnezeu. Ele se trezesc in fiecare dimineaţa cantând si lăudând pe 

Domnul fara sa se preocupe daca vor avea ce manca. Dar după ce îl lauda pe Domnul încep 

căutarea hranei zilnice. Nu stau si aşteaptă in cuib crezând ca Dumnezeu le-o va trimite acolo. 

Zboară, căuta, scurma, sunt atente la oportunităţi, iar Dumnezeu nu le dezamăgeşte.  

 

Si iartă-ne noua greşelile noastre precum si noi iertam greşiţilor noştri: rugăciunea model 

include si tema cererii iertării. Dar acest lucru vine “la pachet” cu faptul de a oferi altora iertarea. 

De ce? Pentru ca nu ai putea crede ca Dumnezeu te iartă daca tu nu eşti in stare sa ierţi. A ierta 

nu reprezintă o condiţie necesara a creştinului, ci un secret pentru ca iertarea sa devina o realitate 

in viaţa sa. O inima care nu este capabila sa ierte va trai mereu încărcată de vina. Iertarea divina 

se afla la dispoziţia ta dar nu poţi intra in posesia ei atâta vreme cat tu no o acorzi celor de lângă 

tine.  

 

Si ne fereste de ispita: ispita nu este păcat, ispita este arma folosita de către vrăjmăşi pentru a ne 

conduce la păcat. Păcatul este acceptarea in mod voluntar a ceea ce ispita iţi cere sau sugerează. 

Toţi putem fi ispitit, chiar si Isus a fost ispitit. Biblia ne spune ca El a fost ispitit in toate dar fara 

păcat. Dar ceea ce vrăjmaşul nu poate face este sa te oblige sa păcătuieşti. Păcătuieşti pentru ca 

te laşi ispitit, atras si păcălit, pentru ca o accepţi in mod pasiv. De aceea sfatul lui Iacov este: 

“Supuneţi-vă lui Dumnezeu, împotriviţi-vă diavolului si el va fugi de la voi”. Iacov 4,7. Acesta 

idee ne mai sugerează ca nu trebuie sa căutam in mod voit ispita. Fiecare persoana are punctele 

sale slabe. De exemplu, daca pentru mine este alcoolul, atunci trebuie sa ma menţin la distanta de 

orice loc in care se consuma alcool. De nimic nu îmi serveşte sa ma rog ca Domnul sa ma scape 

de Ispita daca intru într-un bar, sigur nu va funcţiona.  
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Ajungem la finalul acestui studiu menţionând o parabola pe care Isus a menţionat-o 

ucenicilor Sai după rugăciune Tatăl Nostru. Parabola vorbeşte despre un om care îl căuta pe 

vecinul sau pentru a-i cere o pâine, pentru ca tocmai a primit o vizita neaşteptata in mijlocul 

nopţii. Vecinul ii spune ca e târziu si ca nu poate sa îl ajute, dar omul insista atât de mult încât 

vecinul mormăind se scoala si îl serveşte. Atunci Isus folosind acest exemplu spune ca daca acest 

om in ciuda faptului sa s-a simţit deranjat totuşi îşi serveşte vecinul pentru a scăpa de el, cu cat 

mai mult Tatăl ceresc va raspunde rugăciunilor noastre. 

Aşadar dragul meu nu obosi rugându-se, nu obosi sa ceri, sa explici situaţia ta sau sa 

mijloceşti pentru alţii. Eu adesea spun ca atunci când Dumnezeu întârzie sa răspundă 

rugăciunilor noastre are in plan o binecuvântare cu mult mai mare decât cea ceruta. Exemplul lui 

Lazăr este cel mai elocvent in sensul acesta. Surorile lui ii ceruseră Domnului sa vina sa îl 

vindece, dar Isus se gândise la ceva cu mult mai mare, o înviere. De aceea dragul meu nu te 

teme. Când ti se pare ca Dumnezeu nu te aude si nu iţi raspunde, este pentru ca El este ocupat, El 

lucrează la un plan mai mare pentru tine. 

Continua sa te rogi, aceasta te va converti într-un om al rugăciunii, al părtaşi cu Dumnezeu 

care te va conduce spre biruinţă. 

Dumnezeu sa te binecuvânteze! 
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